
Padesát sezón Franty Dolečka 

S Frantou se často dávám do řeči, když si krátíme chvíli před startem při jabloneckých halových 
středách, na které Franta, byť je z Prahy, pravidelně dojíždí. Z veteránů jsme zde často jediní.  
Zde, v jablonecké hale, se mi Franta zmínil o své soukromé publikaci, která popisuje jeho bohatou 
závodní kariéru. A také mi jeden výtisk tohoto stostránkového díla věnoval. Je to pěkné čtení pro 
toho, kdo má atletiku rád a kdo má smysl pro historii a statistiku. Třetinu zabírá text a dvě třetiny 
tabulky.  
V textové části se dočteme vše podstatné z Frantova atletického i soukromého života, jádro tvoří 
stručné charakteristiky jednotlivých sezón. Mne osobně v textové části zaujalo Frantovo pojetí 
tréninku, postoj k veteránským soutěžím domácím i zahraničním, vzpomínky na úžasnou atmosféru 
houšteckých atletických střed v šedesátých a sedmdesátých létech (mimochodem, ta tradice stále 
trvá a moje dojmy ze dvou střed, které jsem v Houštce zažil v roce 2011, byly velmi dobré) a Frantovy 
autentické zážitky ze závodu, konaného dne 8. 9. 1965, ve kterém Josef Odložil vytvořil světový 
rekord na 2000m. 
V tabulkové části dominují tabulky nejlepších výkonů. Nalezneme zde tabulky absolutní (v některých 
disciplínách dokonce sto nejlepších výkonů!) i tabulky podle veteránských kategorií. Nejvíce mne 
zaujaly např.: precisní výčet a klasifikace naběhaných kilometrů, přehled startů podle místa závodu a 
disciplin na dráze (jako místo startu kraluje Houšťka a z disciplín 1500m) i na silnici a v terénu (jako 
místo startu kraluje Stará Boleslav a z hlediska metráže krátké běhy od 2 do 4 km), statistika 
závodních a tréninkových dnů na dráze i v hale atd.  
Dílo je důkazem, že atletika nám může přinášet radost i ve chvílích, kdy právě netrénujeme ani 
nezávodíme. Takovou radost určitě Franta prožíval, když ho sepisoval.  
Frantova publikace se jmenuje „Ohlédnutí za 45 sezónami 1963‐2007“. Já však v názvu tohoto 
příspěvku hovořím o sezónách padesáti. To proto, že Franta naplno závodil i v létech 2008‐2011 (a to 
i přes různé zdravotní potíže v posledních dvou létech) a já věřím, že bude závodit i v roce 2012, tedy 
ve své sezóně padesáté! 
Ještě se nabízí otázka, zda bych Frantovo dílo někomu zapůjčil. Ano, ale musel by to být někdo, kdo je 
stejně dobře zavedenou veteránskou firmou jako Franta Doleček! 

Ladislav Dvořák, 20. prosince 2011 


